
                                                           ZÁPIS č. 13/2024        

Zastupitelstvo obce Šaratice konané dne 30.10.2024 

Přítomni:  Dostálová Ludmila, Holoubek David, Horáček Jaroslav, Kalouda Karel, 

Konečný Roman, Kropáček Filip, Koutný Tomáš, Lorenz Sebastian, Málek 

Miroslav, Polášek Michal, Přerovský Richard, Silnica Jiří, Silnica Marek, 

Ševčík Pavel 

 

Nepřítomen:  Holoubek František  

Zapisovatel : Blanka Jiráčková  

Ověřovatel zápisu: Roman Konečný, Ing. Richard Přerovský 

Místo a čas konání:  obřadní síň OÚ, Šaratice v 19.00 hod 

Dále přítomni:  - - -  

 

1.  Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele, ověřovatele 
Starosta obce p. Karel Kalouda zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné; konstatoval, že je 

přítomno 14 členů ZO, a to je tedy usnášeníschopné.  Zapisovatelkou byla navržena p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu pan Roman Konečný  a  pan Ing. Richard Přerovský. Zasedání 

bylo svoláno v souladu se zákonem.  
Program:  

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

2. Informace k jednání Rady obce 

3. Informace k obecně závazným vyhláškám – nahrazení stávajících vyhlášek v souladu 

s platnou legislativou 

4. Projednání podnětů – informační a navigační systém v obci 

5. Návrh na finanční příspěvek pro obce postižené povodněmi 2024 

6. Vícenáklady spojené s realizací rekonstrukce veřejného osvětlení v obci 

7. Rekonstrukce chodníků informace 

8. Projednání řešení vybudování lité betonové zídky u sportovního areálu – dle řešení 

vypracovaného p. Michalem Poláškem  

9. Informace k přípravě obecního rozpočtu na rok 2025 

10. Návrhy na investice v roce 2025 

11. Projednání žádosti o povolení kácení dřevin rostoucích mimo les 

12. Rozpočtové opatření č. 10/2024 

13. Různé, úkoly, závěr 

Usnesení 1:  

Zastupitelstvo obce Šaratice schvaluje program jednání, zapisovatelkou je p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu jsou pan Roman Konečný a pan Ing. Richard Přerovský. 

                       Hlasování : 14 – 0 – 0, schváleno  
 

 

2.  Informace k jednání Rady obce 

Členové RO měli pouze pracovní jednání, kdy byli seznámeni s možností získání dotace 

z JMK na dovybavení venkovních prostor nové MŠ (vyvýšené truhlíky na zahrádku, tabuli na 

terasu, dřevěné sety na sezení) 

Usnesení 2  

ZO bere na vědomí informaci podanou k jednání Rady obce. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 



3.  Informace k obecně závazným vyhláškám – nahrazení stávajících 

vyhlášek v souladu s platnou legislativou 

ZO podána informace, že do 31.12.2024 musí být platné předpisy vydané obcí zveřejněny 

v elektronické sbírce předpisů územně samosprávných celků. Je vhodné provést revizi těchto 

předpisů – obecně závazných vyhlášek a za zastaralé a dle platné legislativy nevyhovující 

předpisy vydat nové – v našem případě se jedná např. o Požární řád či o tzv. systémovou 

vyhlášku odpadového hospodářství. Vše bude zpracováno dle příslušné metodiky MVČR a 

následně přeloženo ke schválení ZO. Platnou máme stále vyhlášku o společném školském 

obvodu – spolu s obcemi Hostěrádky-Rešov a Zbýšov, diskuze  k výši příspěvku na žáka. 

Starosta také informuje, že má k dispozici aktuální kalkulaci cen od firmy Respono na svoz 

odpadů – v té souvislosti je na zvážení i výše poplatků za svoz odpadů od roku 2025. 

Usnesení 3 

ZO bere na vědomí podanou informaci k obecně závazným vyhláškám. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

4.  Projednání podnětů – informační a navigační systém v obci  

Členové ZO se shodli, že bude vhodné v obci instalovat směrovky k budovám a zařízením 

občanské vybavenosti (škola, školka, sportovní areál, fotbalové hřiště, hřbitov atd.). Žádné 

konkrétní návrhy nebyly předloženy. 

Usnesení 4 

ZO bere na vědomí podanou informaci a i nadále se bude možností vybudování 

informačního a navigačního systému v obci zabývat. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

5. Návrh na finanční příspěvek pro obce postižené povodněmi 2024 

Starosta podává informaci, že některé obce Slavkovska poskytly postiženým obcím příspěvek 

v rozmezí 20 000 – 500 000,- Kč. Diskuze k poskytnutí příspěvku a jeho výši, návrh 

poskytnout příspěvek ve výši 200 000,- Kč. 

Usnesení 5 

ZO schvaluje vyčlenění částky 200 000,- Kč z obecního rozpočtu jako příspěvek na obce 

postižené povodněmi v září 2024. 

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

Starosta obce předloží do dalšího jednání ZO seznam 4-5 vytipovaných obcí z Jesenicka, bude 

projednáno, které konkrétní obci bude příspěvek poskytnut. 

 

6. Vícenáklady spojené s realizací rekonstrukce veřejného osvětlení v obci 

Při realizaci výměny veřejného osvětlení (VO) v obci se ukázala nutnost některých více 

nákladů. S výměnou menšího počtu světel VO nebylo v projektu vůbec počítáno, došlo ke 

změně způsobu připojení několika svítidel, v rozpočtu bylo projektantem uvedené 

nedostatečné množství některého instalačního materiálu. ZO seznámeno s cenovou kalkulací 

prováděcí firmy na vícenáklady spojené s výměnou VO v ceně 130 300,- Kč + DPH. 

Z diskuze vyplynulo  

Usnesení 6 

ZO schvaluje vícenáklady spojené s rekonstrukcí veřejného osvětlení v obci Šaratice ve 

výši 130 300,- Kč + DPH.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 



7. Rekonstrukce chodníků informace 

Informaci podává starosta obce – skončila lhůta pro podání námitek proti výběrovému řízení 

na výběr dodavatele. Námitky nebyly podány, nic tedy nebrání tomu, aby byla podepsána 

smlouva s vítěznou firmou. S rekonstrukcí chodníků se následně může začít – samozřejmě 

s ohledem na počasí a roční období. Probíhá také komunikace mezi vybranou realizační 

firmou a firmou CETIN, která má zájem o uložení optického kabelu v naší obci.  

Usnesení 7 

ZO bere na vědomí podanou informaci k rekonstrukci chodníků.  

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

8. Projednání řešení vybudování lité betonové zídky u sportovního areál 

dle řešení vypracovaného p. Michalem Poláškem  

Člen ZO p. Michal Polášek seznamuje s cenovou nabídkou firmy Premis na zbudování lité 

betonové zídky u spor. areálu, v délce cca 135 m. Cenová nabídka 125 200,- Kč bez DPH 

(bednění, výkop, přesun hmot). Další náklady pak činí vylití betonem. Jedná se o investici pro 

obec v ceně cca 400 000,- Kč – bude tedy vhodné zařadit do investic na příští rok. 

Usnesení 8 

ZO bere na vědomí podanou informaci. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

9. Informace k přípravě obecního rozpočtu na rok 2025 

V brzké době se bude připravovat návrh rozpočtu na rok 2025, plánováno schválení ke konci 

letošního roku. Místní organizace a spolky byly vyzvány, aby do konce října 2024 předložily 

své požadavky k rozpočtu. Dále se v dnes projednávaném bodě č. 10 – NÁVRHY NA 

INVESTICE V r. 2025 budou také řešit případné požadavky na prostředky z obecního 

rozpočtu. 

Usnesení 9 

ZO bere na vědomí podanou informaci. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

10.  Návrhy na investice v roce 2025 

Členové ZO diskutují o možných investicích z obecního rozpočtu na rok 2025, které se týkají 

obecního majetku a budov: 

- dnes již zmiňovaná litá betonová zídka u sportovního areálu 

- oprava střechy na sportovní hale 

- oprava obecní stodoly, případně alespoň její střechy 

- střecha RIMINI 

- zbudování FVE na budově OÚ  (viz. jednání předchozí ZO, starosta informuje, že 

další oslovené firmy dosud nedodaly žádné cenové nabídky, v případě nutnosti v této 

záležitosti bude operativně svolání jednání ZO). 

Usnesení 10 

ZO bere na vědomí podanou informaci k možným investicím z rozpočtu obce na rok 

2025. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 



11.  Projednání žádosti o povolení kácení dřevin rostoucích mimo les 

ZO seznámeno s žádostí o vykácení 2 kusů stromů na pozemku par. č. 506/2, žádost 

odůvodněna mimo jiné nebezpečím narušení statiky přilehlého movitého majetku a 

ohrožením zdraví občanů z důvodu padání větví. Z diskuse vyplynulo  

Usnesení 11  

ZO souhlasí s vykácením dvou stromů dle žádosti na pozemku par. č. 506/2 v k.ú. 

Šaratice dle žádosti a pověřuje starostu dořešením žádosti. 

Hlasování: 12 – 1 – 1, schváleno 

(proti: Ing. T. Koutný, zdržel se: p. P. Ševčík) 

 

12.  Rozpočtové opatření č. 10/2024 

ZO seznámeno s položkami rozpočtového opatření č. 10/2024. 

Usnesení 12 

ZO souhlasí s rozpočtovým opatřením č. 10/2024. 

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

 

13.  Různé, úkoly, závěr 

Starosta informuje o provedené opravě (reklamaci) spojů povrchu sportovního areálu. Pan P. 

Ševčík upozorňuje na nedostatečné „zapískování“ povrchu v některých místech – bude řešeno 

po domluvě s firmou Prostavby. 

Pan Roman Končený – dotaz k plánované obnově cesty k nově zbudovanému rybníku 

v Otnicích na hranicích katastru obcí – cesta je opět čerstvě poorána – starosta zjistí situaci 

dotazem na ZEV Šaratice, který na sousedních pozemcích hospodaří.  

 

S ohledem na skutečnost, že byl program zasedání vyčerpán, starosta poděkoval všem za 

účast a jednání ukončil v 20.55 hodin.  

Termín příštího zasedání v termínu -  dle pozvánky starosty obce – ZO č. 14/2024 středa 

27.11.2024 od 19.00 hodin, případně dle nutnosti projednání některých záležitostí bude 

svoláno dříve.  

Pozn. : U záznamu hlasování je pořadí : PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

     (např. 14 – 0 – 1 ) 

 

V Šaraticích dne 8.11.2024, zápis má 4 strany.   

 

Blanka Jiráčková – zapisovatelka                                          ………………………………. 

 

Ověřovatelé zápisu:     

 

Roman Konečný                                                                    ………………………………          

 

 

Ing. Richard Přerovský                                                          ……………………………… 

       

 

Karel Kalouda – starosta obce                                    ….………………………………..  


